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- Serdecznie dziękuję za zaproszenie do Paryża. Było moją intencją, aby 

sprawowanie przeze mnie urzędu premiera w Polsce rozpocząć od jak najszybszej 

rewitalizacji relacji Polski z najważniejszymi partnerami europejskimi. 

- To nie jest przypadek, że pierwsze moje wizyty w roli premiera to Bruksela z 

oczywistych względów, Kijów też z oczywistych względów i dzisiaj Paryż. Nie tylko 

dlatego, że Francja i Polska to tradycyjni przyjaciele. Nie tylko dlatego, że znamy się 

od wielu lat, przyjaźnimy i ufamy sobie. Zawsze mogliśmy na sobie polegać. Ale też 

dlatego, że mam takie poczucie, że w tych bardzo trudnych i wymagających czasach 

stanowisko Francji, stanowisko Polski są bardzo do siebie zbliżone i to we wszystkich 

istotnych kwestiach. Zarówno bilateralnych wewnątrz europejskich jak i dotyczących 

bezpieczeństwa i geopolitycznej pozycji Europy -  szczególnie w kontekście agresji 

Rosji na Ukrainę  

- Chcę, tutaj w Paryżu, bardzo wyraźnie jeszcze raz podkreślić, że nie ma 

alternatywy dla Unii Europejskiej, nie ma alternatywy dla współpracy 

transatlantyckiej, nie ma alternatywy dla NATO. Europa musi stać się kontynentem 

bezpiecznym, a to oznacza, że UE - Francja i Polska - muszą się stać państwami 

silnymi i gotowymi do obrony własnych granic, własnego terytorium oraz do obrony i 

wsparcia naszych sojuszników i przyjaciół spoza Unii Europejskiej. 

- To chyba tutaj w Paryżu najdobitniej brzmią słowa, to chyba z Trzech Muszkieterów 

z Aleksandra Dumas “Jeden za wszystkich, wszyscy za jednego”. To są słowa i to 

jest idea, filozofia, która legła u podstaw Unii Europejskiej, NATO. To są słowa, które 

dobrze ilustrują idee Solidarności, która stała się fundamentem nowoczesnej Europy i 

najważniejszą wartością współczesnej Polski, moich rodaków. 

- To oznacza potrzebę bardzo praktycznych i zdeterminowanych działań na rzecz 

wspólnoty europejskiej, na rzecz Polski, Francji szczególnie w kontekście zagrożeń. 

Słowo bezpieczeństwo jest dzisiaj słowem kluczem.  

- Jeśli dobrze pamiętam to 10 lat mija dokładnie, kiedy odwiedziłem większość stolic 

europejskich z propozycją Unii Energetycznej. Takiego planu bezpieczeństwa dla 



 

 

Unii Europejskiej, jeśli chodzi o energetykę. Dzisiaj mogę tylko powiedzieć, że 

energetyka, żywność, obronność to są te trzy filary naszego wspólnego 

bezpieczeństwa i bardzo bym chciał, żeby Francja i Polska tutaj współpracowały w 

sposób niezwykle intensywny. 

- Jak wiesz w Erasmusie zdaje się jest taki program MEGA Project - Make Europe 

Great Again. Tak naprawdę taki mega plan dla bezpiecznej Europy, dla 

bezpieczeństwa europejskiego jest dzisiaj absolutnie potrzebny. Dziękuję Francji za 

inicjatywy dotyczące zwiększenia naszej obronności poprzez inwestycje w przemysł 

obronny. To jest potrzeba, nie już wybranych narodów w Europie czy państw, ale 

całej Unii Europejskiej.  

- Bardzo dziękuję Francji, bo to dla Polski jest szczególnie istotne, za pełne 

zaangażowanie na rzecz Ukrainy i Kijowa, w konfrontacji agresywną Rosją. Mówimy 

tutaj nie tylko o moralnym i takim geopolitycznym obowiązku, wsparcia Ukrainy, ale 

też o naszym bezpieczeństwie. 

- Chcę też powiedzieć, że będę szukał wspólnych rozwiązań z francuskimi 

przyjaciółmi, jeśli chodzi o bezpieczeństwo żywnościowe. Trudno znaleźć bardziej 

proukraińskiego polityka niż ja w Europie. I trudno znaleźć bardziej proukraiński 

naród niż Polska w Europie, ale musimy także mieć na uwadze interesy 

żywnościowe, bezpieczeństwa żywnościowego Polski i Europy. Dlatego będę chciał 

rozmawiać także o naszych rolnikach i ich bezpieczeństwie, bo to oznacza także 

nasze bezpieczeństwo. 

- Energetyka to także wielka szansa na na wspólne projekty.  

- Chciałbym, żebyśmy dzisiaj wysłali wspólny sygnał Europie i całemu Zachodowi, że 

jesteśmy gotowi do pełnej solidarności we wszystkich - nawet najtrudniejszych - 

sytuacjach.  

- Cieszę się, że także tutaj odnawiamy w jakimś sensie - znowu użyję słowa 

rewitalizacja - Trójkąt Weimarski. Po spotkaniu z tobą drogi przyjacielu też pojadę do 

Berlina. Będę rozmawiał z kanclerzem Scholzem. Ministrowie spraw zagranicznych 

spotkają się w formacie weimarskim tutaj w Paryżu. Wydaje się, że musimy wziąć na 

siebie naprawdę dużą odpowiedzialność i bardzo poważnie podejść do kwestii 

odpowiedzialności za bezpieczeństwo i przyszłość Europy. Wspólnie z Francją 

jesteśmy do tego gotowi.  

 


